
A Polgármester tájékoztatója az elmúlt időszakról. 

 

- 2012.12.19.: Orosházán a DAREH Önkormányzati Társulás ülésén vettem részt. Mivel a 
Makói Kistérségben helyettes vagyok és a Marosvári Attila jelezte, hogy nem tud jelen 
lenni, ezért az elnökségi ülésre is hivatalos voltam. A közbeszerzési eljárás folyamatáról és a 
lakosságlétszám arányos hozzájárulás összegéről született döntés. 

- 2012.12.19.: Ambrózfalván volt Mikro Térségi polgármesteri megbeszélés, amelyen jelen 
volt Mágori Józsefné országgyűlési képviselőnk is. Szóba került Ambrózfalva csatlakozása a 
közös hivatalhoz és a hivatal működése. 

- 2012.12.21.: A falu karácsonyfájának feldíszítésével egybekötött karácsonyi műsoron 
vettem részt. Örömteli volt látni a gyerekek felkészültségét és ügyes előadását. Az 
óvódásokon látszott, hogy szívből éneklik a kis dalokat. 

- 2012.12.21.: Megkaptuk az ÖNHIKI pályázati támogatás felhasználására és elszámolására 
vonatkozó szabályzatot. E szerint csak a pályázatban megjelölt feladatokra és tételes 
elszámolás mellett lehet a támogatás összegét felhasználni. Felhívom a képviselő-testület 
figyelmét az önkormányzati (2011. évi CLXXXIX.) törvény 115. § 1. bekezdés tartalmára, „A 
helyi önkormányzat gazdálkodásának biztonságáért a képviselő-testület, a gazdálkodás 
szabályszerűségéért a polgármester felelős.” A törvény és a felhasználásra vonatkozó 
közlemény alapján a fennálló számlatartozásaink felszámolása történt meg a támogatás 
összegéből. 

- 2012.12.22.: Elkezdtük a konyha és az alsó tagozatos iskolaépület elektromos rendszerének 
átépítését. Cél, hogy az érintésvédelmi és tűzbiztonsági szabályok betartása mellett 
korszerű megoldásban legyen különválasztva elektromos áram mérése és szakaszolása. 
Digitális almérő és kapcsolótábla felszerelésével és a rendszer átlátható dokumentált 
feltérképezésével az előírásoknak megfelelően tudjuk az iskolarészt átadni a KIK részére 
üzemeltetésre. A Petőfi tér kültéri elektromos ellátása már tavaly el lett különítve az iskolai 
bekötéstől.  

- 2012.12.22.: Az iskolai szervezésű karácsonyi koncerten vettem részt a művelődési házban. 

- 2012.12.27.: A kosárlabdapálya építésével kapcsolatos pályázat elszámolásával dolgoztunk 
az ÖNHIKI pályázat teljesítése mellett. 

- 2012.12.28.: A leendő közös hivatal létrehozásának, illetve a körjegyzőség átszervezésének 
részleteiről tárgyaltunk az érintett polgármesterek és Körjegyző Úr. Szót ejtettünk az 
ügyfélfogadás rendjéről és idejéről, a feladatkiosztásokról és feladatellátásról, a pénztári 
napok időpontjáról és a szükséges tárgyi feltételekről. 

- 2012.12.31.: Pályázati elszámolásokat készítettem a pályázatíró segítségével. 

- 2013.01.02.: A napelemes pályázatunk részleteiről egyeztettem a pályázatíróval és a 
kivitelezővel. A pályázat megvalósítás érdekében az Oroscom-mal kötött szerződést, 
miszerint átveszik az épület elektromos áram ellátási szerződésében a fizető szerepét, azt 
fel kell bontanunk. 

- 2013.01.04.: A napelemes pályázattal kapcsolatos megállapodások és szerződések 
módosítását készítettem elő, mivel a közel másfél évet késett támogatási szerződés miatt 
az előzetes szerződések lejártak, menet közben az ÁFA változás miatt érvényét vesztették. 
Aktualizálni kell a közbeszerzési eljárást is. 
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- 2013.01.07.: Az elbírálási szakaszban lévő biobrikett gyártó pályázatunkkal kapcsolatban 
folytattam tárgyalásokat a beszerzendő gépről. 

- 2013.01.08.: Nagyéren a közös hivatal felállításával kapcsolatos egyeztetést követően a 
KEOP-6.2.0/A kerékpáros pályázat záró ellenőrzésénél voltam jelen. A pályázat minden 
részletét rendben találták és a jegyzőkönyv alapján elfogadták. Külön megdicsérték a 
tervezőt és a kivitelezőt. Délután egy ünnepélyes honosítást követően az Ambrózfalvi 
képviselőtestület meghívására egy informális ülésen vettem részt, ahol a fő téma a közös 
hivatalhoz való csatlakozás volt Ambrózfalva részéről. A szükséges képviselő-testületi 
döntést hamarosan meghozzák. 

- 2013.01.09.: Az adósságkonszolidáció során megszűnt hiteltartozásaink jelzálog 
bejegyzéseinek megszűntetését kérvényeztem az OTP Szegedi fiókjánál. A szükséges 
dokumentumokat és térképmásolatokat beszereztem és mellékeltem. Az iskola átadás-
átvétel kapcsán szükséges szerződéseket készítettük elő. 

- 2013.01.10.: Tárgyalást folytattunk az iskola átadás-átvétellel kapcsolatos szerződésről. Az 
időközben lezárt KEOP-6.2.0/A pályázatunkat is bele kell írni a módosításba, mint átadott 
vagyon. A sportcsarnok is átadásra kerül vagyongazdálkodási szempontból. Az építési 
engedély miatt a Művelődési Ház részét képező öltözőket is át kell adnunk a KIK-nek, de 
cserébe lehetőséget biztosítanak, hogy a csarnokban heti 6 órában iskolarendszeren kívüli 
feladatokra is hasznosíthassuk a csarnokot.  

- 2013.01.11.: A volt vasútállomás épületének bontási munkálatait elvégezték a MÁV által 
megbízott szakemberek. A bontási törmelékből jelentős mennyiséget sikerült 
térítésmentesen elkérnünk. Az alpolgármester Úr segítségével 2 teherautónyi faanyagot 
kaptunk. Ezen felül több teherautónyi bontott téglát szállítottak az önkormányzat udvarára 
és még több földútfelújításhoz használható bontási törmeléket a legelőn lévő 
törmelékkupachoz. 

- 2013.01.14.: Közös testületi ülés keretében tárgyaltunk az iskola átadás-átvétel kapcsán 
felmerült vagyonkezelési kérdésekről. 

- 2013.01.15.: Délelőtt az iskola átadás-átvétel kapcsán, Makón voltunk a KIK-nél. Este a 
közös testületi ülésen vettem részt Nagyéren. 

- 2013.01.16.: Csanádalbertin a Járási Hivatal vezetője, Weszely Tamás tartott egy kis 
egyeztetést a hivatal működéséről a mikrotérségi polgármesterek részére.  

- 2013.01.16.: Az önkormányzati üzemeltetésű konyhán tartottam ellenőrzést. Az 
elvárásokat is meghaladóan jól működik a teljes konyhai szolgáltatás. Teljes körű szóbeli 
tájékoztatást kaptam a feladatellátásról, a mezőgazdasági mintaprogram hasznáról és 
további lehetőségeiről. Ellenőriztem a konyhai eszközök állapotát és szabályszerűségét. Az 
iskolai átadás-átvétel kapcsán szükségessé vált átalakítások révén javult a konyha 
elszámolhatósága a víz és áramfogyasztást pontosan igazoló almérők révén. 

- 2013.01.18.: Az iskola épületében egy villanyszerelő segítségével megnézettem, hogy a 
jelzett elektromos dugalj milyen állapotban van, mert az információk alapján beázott és 
zárlatos. Ezt követően az önkormányzat épületében az irodák villanyáram ellátásáért 
felelős kapcsolószekrényben lévő kismegszakítókat vizsgáltattam meg és a szükséges 
berendezéseket cseréltettem. 

- 2013.01.24.: Előkészítettük a szóbeli megállapodás alapján a szociális tűzifa pályázat 
keretében megvásárolandó tűzifa beszerzésére irányuló szerződést. A sokszori megkeresés 
ellenére nem a megyei szinten támogatott DALERD Zrt.-től rendeltük meg a tűzifát, mert a 
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szállítási költség 100%-ban az önkormányzatot terhelte volna. A Pitvarosi Petőfi 
Vadásztársaság, mint regisztrált erdőgazdálkodó az előírásoknak megfelelő tűzifát képes 
biztosítani az önkormányzatunk részére. 

- 2013.01.25.: A CsMKH Munkaügyi Központja általános ellenőrzést tartott. A hosszabb 
időtartamú közfoglalkoztatási program megvalósulásának és a munkaprogramban 
résztvevő közfoglalkoztatottak tényleges foglalkoztatásának, valamint a közfoglalkoztatási 
bér kifizetésének helyszíni vizsgálata során szabálytalanságot, vagy egyéb változtatásra 
irányuló megállapítást nem tettek. A vizsgálat során csak pozitív észrevételeket tettek. 
Felkészülve és a szabályoknak megfelelve várjuk az újabb bejelentésen alapuló ellenőrzést 
mind a közfoglalkoztatás, mind a munkavédelem területén. 

- 2013.01.25.: Az önkormányzat épületében működtetett vegyes tüzelésű kazán és hozzá 
tartozó puffer tároló rendszer átalakítását végeztük. Az átalakítás célja az volt, hogy a kazán 
napi beüzemelését követően rögtön az épület fűtését tudja biztosítani, és csak akkor 
kezdjük el fűteni a tárolóban lévő 1500 liter puffer vizet, ha az épületben már biztosított az 
irodahelyiségek fűtése. 

- 2013.01.26.: A kulturális intézményünk által szervezett böllérnapon vettem részt. Nagy 
öröm volt számomra látni, hogy milyen sokan jöttek le és érezték jól magukat az egész 
napos rendezvényen.  

- 2013.01.29.: Makón a védelmi bizottság átalakítását követő alakuló ülésen vettem részt. 
Részletes tájékoztatást kaptunk az ár- és belvízhelyzetről és lehetséges veszélyeikről. 

- 2013.01.29.: Az Óvodai szülői értekezletre kaptam meghívást. Tájékoztattam a jelenlévőket 
az intézményi átalakításról és lehetőségeinkről. Ismét sarokba szorítottak a szülők azzal, 
hogy a szőnyeg nagyon enyhén nézve is csereérett. Ígérni csak az év végén kimutatható 
dologi megtakarítás terhére lehetett. Egy biztos, hogy az Óvoda működtetésére kapott 
finanszírozást nem lehet másra költeni, csak az Óvodára. 

- 2013.01.30.: Elkezdtük a hivatal átköltöztetését Nagyérre. A pénzügy átköltöztetése után a 
költségvetésről tárgyaltunk a társult települések polgármesterei és pénzügyi kollégái.  

- 2013.02.04.: Csanádpalotán az Alapszolgáltatási központ költségvetés tervezetére 
folytattunk egyeztetést. 

 

Az év végén az adósságkonszolidáció és az ÖNHIKI pályázat segítségével nagyjából fel tudtuk 
számolni az önkormányzat adósságállományát, de pár feladatnál sajnos elmaradásban vagyunk. Az 
egyik legégetőbb a Művelődési Ház üzemeltetési költségének kifizetése, a másik a képviselői 
tiszteletdíjak és a sportkör elmaradt támogatása. A 2013-as évben további kötelezettségünk 
keletkezik majd a Petőfi téri pályázatok önereje kapcsán, hiszen a pályázatok ÁFA tartalmát teljes 
mértékben az önkormányzatnak kell kifizetnie. 
Pitvaros Község Önkormányzata a 2012-es gazdasági év végén az állami adósságkonszolidáció 
során 55.939.690 Ft támogatási összeggel tudta kifizetni a teljes adósságállományát és hozzá 
tartozó kamatfizetési kötelezettségét. Az adósságállomány kialakulása visszavezethető elmúlt 5 év 
gazdálkodására, melyben a folyamatosan növekvő kiadások (üzemeltetési költségek) mellett 
folyamatosan csökkenő állami szerepvállalás miatt a kötelező feladatellátáshoz további forrásokat 
kellett biztosítani. 2011-ben csak a normatív támogatások összege csökkent közel 12.000.000 Ft 
összegben. Gazdaságilag hátrányos helyzetű vidék révén az önkormányzatunk bevétele is alacsony, 
így csak hitelből tudtuk finanszírozni az állam által ránk testált kötelező feladatokat. Az oktatási 
intézményünk a térség legtakarékosabb intézményei közé tartozik, ami köszönhető a jelenlegi 
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intézményvezetésnek. Ettől függetlenül az önkormányzatunk az elmúlt években a teljes 
adóbevételünk kétszeresét biztosította csak az oktatási intézmény normatív támogatásán felüli 
kiadások biztosítására. Reményeink szerint az új feladatalapú finanszírozás rendszerében az elmúlt 
évek megtérülő beruházásainak (fűtéskorszerűsítés, hőszigetelés, önellátás) köszönhetően 
látványosan érvényesülni fog a jó gazdálkodásunk eredménye. Bizakodva várom, hogy az új 
helyhatósági finanszírozási rendszerben igazságosabb elszámolásnak és feladatfinanszírozásnak 
köszönhetően a rosszabb gazdasági adottságokkal rendelkező települések is életképesen, vagy 
talán még példaértékűen is tudnak majd gazdálkodni és fejlődni. 

 

Január 3-ával elkezdődött a heti háromszori rendszerességgel megoldott egészséges ivóvízosztási 
program. A Kormányzati irányítással, a Honvédség által biztosított járművek és személyzet által 
lajtos kocsival hordott és abból kiosztásra kerülő ivóvízosztásról kellő írásos tájékoztatást 
biztosítottunk a lakosság felé. Az ivóvízosztás napjain aláírással igazolom annak megtörténtét. 

 

Tájékoztatom a képviselő-társaimat, hogy mindenki legyen tisztában vele, hogy a mobiltelefon 
számlámat én saját magam az adózott jövedelmemből fizetem 100% -ban. Pitvaros Község 
Önkormányzatánál egyéb esetben sem fordul elő, hogy az önkormányzat 100%-ban fizetné 
valamely alkalmazott telefonszámláját. Felszólítom azon képviselő-társamat (képviselő-társaimat), 
aki ezzel ellentétesen vélekedik, hogy ne terjesszen valótlanságot! 

 

Ismételten meg kell jegyeznem, hogy egy település oktatási intézménye nem lehet helyszíne a 
politizálásnak, azt nem lehet pártszékházként használni és főleg nem lehet bizonyos politikát 
folytató személyek szócsöve. Ismételten felkérem a Pitvarosi oktatási intézmény vezetőségét, hogy 
az intézmény berkein belül, vagy az oktatáshoz köthető rendezvényen határozottan 
tartózkodjanak a politikai hovatartozásuk és főleg a véleményük megosztásától. Egy szülői 
értekezlet nem lehet színtere politikai tárgyú témák megtárgyalásának. Tehát tudatosítanám az 
érintettekben, hogy a következő alkalommal minden jogi eszközt fel fogok használni, hogy soha 
többé ne ismétlődhessen meg a szülők ilyen jellegű tájékoztatása és félretájékoztatása. 
 

A költségvetés tárgyalások eredményéről: 

- Óvodai társulás: Az Óvodai társulásban a létszám és besorolási változások következtében 

megváltozott a bér és járulékfizetési kötelezettségünk. Új kollégát kellett alkalmazni az 

intézményben, mert az igazgatói kinevezés következtében az óraszámok megváltoztak és 

már nem feleltünk volna meg a törvényi előírásnak. Az új kolléga 5 hónapos kinevezéssel 

látja el az idei tanév fennmaradó részében a feladatokat. 2013 szeptemberétől már az új 

köznevelési törvény értelmében újabb változtatásokat kell alkalmaznunk. A költségvetési 

tárgyalások során a társult települések polgármestereivel megállapodtunk abban, hogy a 3 

település esetén összesen kialakult 903.000 Ft-os bérfizetési hiányt (szigorúan az alapbérek 

és kötelezően adott pótlékok esetén) gyereklétszám alapján finanszírozzák a tagtelepülések 

a település bevételeinek terhére, amennyiben azt a képviselő-testületek elfogadják. Ez az 

összeg Pitvarosra vetítve éves szinten 460.000 Ft. Az óvodák az elmúlt években meglépett 

átalakítások és bevezetett megtakarítási rendszerek következtében bőségesen elláthatók a 

dologi kiadásokra kapott feladat ellátási alapú normatívából. Amennyiben a normatívából 
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megtakarítás keletkezik, úgy azt vissza kell fizetni a kincstárnak. A mi esetünkben is várható 

megtakarítás, amit vagy az óvodára fordított pályázati önerőként, vagy egyéb módon 

célszerű felhasználnunk 2013 év végéig. 

- Az alapszolgáltatási központ társult településeként az előzetes kalkulációk alapján a 2013-

as évben közel 1,5 millió Ft-ot kell biztosítanunk a gyermekjóléti és családgondozási 

szakellátás biztosítása érdekében. A nappali ellátás és a házi segítségnyújtás a tervezett 

kiadásokkal nagyjából rentábilis és nem kell plusz forrást biztosítanunk. A szociális 

étkeztetés finanszírozását befolyásolja a márciusban változtatható térítési díjak változása. 

Az ellátás kötelező feladat, melyet még így társult intézményként is alulfinanszíroznak. 

- Pitvaroson egy jól működő fogászat üzemel, ami a térség nagy részét ellátja. 

Csanádpalotától Mezőhegyesig és Tótkomlósig bezárólag járnak hozzánk a páciensek. A 

kalkulált normatíva maximum 9 hónapnyi bért fedez úgy, hogy akkor nem költünk 

eszközökre, alapanyagra, javításra.   

Kérem, hogy a képviselőtestület szíveskedjék tájékoztatómat elfogadni. 

 

 
Pitvaros, 2013. február 4. 

 Radó Tibor 
 polgármester 


